
SEKCI I  А
A L E GI SL AT Í VE  PŠO

12. U. 1948

Zamýšľam naliehať na urýchlené vydanie normy 
o zriadení:

1. Akadémie múzických umení,
2. Národnej galérie,
3. Akadémie výtvarných umení,
4. lekárskej fakulty v Košiciach,
5. novinárskej stolice pri Filozofickej fakulte SU.
Podľa rozličných informácií najvhodnejším spôso

bom by bolo normovaf tieto inštitúcie v  SNR po 
predbežnom dohovore vo vláde. Prosím, aby sa le
gislatíva ujala týchto vecí.

Osnova normy o zriadení Akadémie múzických 
umení je pripravená a prikladám ju ako aj niektoré 
ďalšie pripomienky k nej. Treba zladiť naše pripo
mienky s pôvodným návrhom a vyhotoviť definitív
ny text, ktorý potom bude treba príslušným spôso
bom predložiť Zboru povereníkov, aby stadiaľ ako 
návrh Zboru povereníkov išiel do SNR. Dávam na 
úvahu, či by Akadémia múzických umení sa nemohla 
volať inakšie, pre .slovenské uši prijateľnejšie.

Osnovu nariadenia o zriadení Národnej galérie pri
kladám takisto. Postup ten samý ako pri osnove 
o Akadémii.

Osnovu nar. o zriadení výtvarnej akadémie treba 
vypracovať. Výtvarný odbor Umeleckej a vedeckej 
rady už pracuje na štruktúre akadémie, bude treba 
len súriť vec a zachytiť do návrhu nariadenia zria
denie tejto školy.

Pri zriadení lekárskej fakulty v Košiciach treba 
uvážiť najvhodnejší spôsob, či zriadiť lekársku fakul
tu (vyššie semestre) ako samostatnú ustanovizeň, kto
rá by bola základom druhej univerzity a či je lepšie 
ju zriadiť ako pobočku Lekárskej fakulty SU. Tu pri
chodia do úvahy tiež otázky personálne. Treba zavo
lať si niekoľkých lekárov (zariadi dr. Pavlík), poho-
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vorit si s nimi o tom, čím by predbežne lekárska fa
kulta v  Košiciach mohla byt, kým by mohla byt ob
sadená a podlá toho urobiť legislatívne opatrenia.

Návrh nariadenia na zriadenie novinárskej stolice 
pri Filozofickej fakulte SU môže sa vypracovať v sú
vislosti s potrebnou novelizáciou normy o Slovenskej 
univerzite. V. odbor už dostal úpravy, ako má postu
povať v otázke zriadenia novinárskej stolice a UVR 
tiež rokuje už o veci,

Povereník: 
L. Novomeský

Na porade s ministrom Stránskym 5. X II. 1947 (pozri 
I. zv., list Stránskemu 20. XII. 1947) sa povereník škol
stva pravdepodobne aspoň predbežne dohovoril o rieše
ní niektorých problémov, ktoré sa vliekli celé roky (ok
rem tých. ktoré uvádza v spomenutom liste). O niekto
rých sa zrejme nedohovoril (slovenský zástupca na MŠO 
V. Húska v liste z 29. I. 1948 posiela PŠO zoznam 35 
záležitostí vyžadujúcich súrny zákrok) a tak začal konať 
„na vlastnú päsť“ . O slovenských vysokých školách ume
leckého smeru bude reč neskôr, takisto o národnej ga
lérii.

Pracovníci PŠO sa tak usilovali, že Zbor povereníkov 
už 11. VI. 1948 schválil osnovu zákona o zriadení poboč
ky Lekárskej fakulty SU v Košiciach (pozri o tom list 
Nejedlému zo 14. VI.).

Katedra knihovedy a novinárstva vznikla na FFSU 
v roku 1952, v r. 1956—61 ako Kat. novinárstva a kni
hovníctva atď.
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